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RG.0002.19.2013 
 

Protokół  Nr XXI/2013 
z sesji Rady Gminy Radomyśl nad Sanem 

z dnia 29 stycznia 2013 roku 
odbytej w  siedzibie Urzędu Gminy Radomyśl nad Sanem  

 
 
Sesja Rady Gminy Radomyśl nad Sanem rozpoczęła się o godz. 910, a zakończyła               
o godz. 1317. 
 
Ad.I. Godz. 910 
Sesję Rady Gminy otworzył Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński, który 
powitał przybyłych radnych i gości zaproszonych. Następnie w oparciu o listę 
obecności stwierdził prawomocność obrad, ponieważ w chwili otwarcia sesji 
uczestniczyło 14 radnych na ogólną liczbę 15 ( radny Tomasz Budziło brał udział w 
obradach od godz. 952). 
Lista obecności radnych oraz lista pozostałych osób obecnych na sesji stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
Następnie wszyscy obecni uczcili minutą ciszy pamięć zmarłego Kardynała Józefa 
Glempa. 
 
Ad.II. Godz. 914 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński przedstawił  porządek obrad sesji, 
do którego nie zgłoszono uwag. 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził przegłosowanie porządku obrad. 
Porządek obrad został przyjęty  w głosowaniu – 14 głosów „za” – jednogłośnie. 
 
Porządek obrad sesji: 

I. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
II. Przyjęcie porządku obrad. 
III. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
IV. Wystąpienie Wójta Gminy. 
V.        Przyjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie: 

  1) zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na 2013 r., 

  2) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2013r., 
                  3) udzielenia pomocy finansowej Województwu Podkarpackiemu na 

realizację zadania publicznego pn. „Budowa chodników w ciągu dróg 
wojewódzkich: Nr 854 w miejscowości Chwałowice i Nr 856 w 
miejscowościach Antoniów, Radomyśl nad Sanem, Wola Rzeczycka”, 

                   4) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Stalowowolskiemu, 
                   5) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radomyśl nad 

Sanem, 
                   6) uchwały budżetowej na rok 2013. 
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     VI.      Interpelacje, zapytania i wolne wnioski radnych. 
VII. Zakończenie XXI sesji Rady Gminy. 
 

Ad. III. Godz. 916                                   
Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński poinformował, że protokół                    
z poprzedniej sesji Rady Gminy z dnia 28.12.2012r. znajdował się zwyczajowo do 
wglądu w biurze obsługi Rady Gminy oraz został przesłany na adresy meilowe 
radnym, którzy wyrazili na to wolę.  Protokół jest również dostępny na stronie 
internetowej www.radomysl.pl w biuletynie informacji publicznej. W związku z tym 
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby przyjąć go bez odczytywania. 
Propozycja została zaakceptowana przez zebranych radnych. 
Protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy został przyjęty bez odczytywania                      
w głosowaniu – 14 głosów „za” - jednogłośnie. 
 
W dalszej części posiedzenia Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu P. Mirelii 
Kotlickiej z firmy „Doradztwo Rolnicze”, która w swoim wystąpieniu zgłosiła 
propozycję organizacji spotkań z rolnikami celem przedstawienia tematu dopłat 
bezpośrednich. Zwróciła się z prośbą do sołtysów o pomoc w organizacji i 
rozpropagowanie informacji o możliwości przeszkolenia na terenach poszczególnych 
sołectw.  
 
Ad.IV. Godz. 925 

Z-ca Wójta Gminy Małgorzata Nowak przedstawiła informację z realizacji wniosków 
zgłoszonych na sesji  Rady Gminy odbytej w dniu 28.12.2012r. oraz wniosków 
zgłoszonych na posiedzeniach  Stałych Komisji Rady Gminy. 
Wnioski zgłoszone przez radnego Zygmunta Janoszka: 
1. „Proszę o zabezpieczenie środków pieniężnych w budżecie gminy na 2013 r. na 
naprawę nawierzchni drogi  na ul. Kościuszki  oraz na Osiedlu Słonecznym  po 
pracach  kanalizacyjnych w Radomyślu.” 
Odpowiedź: 
Poprawa stanu wnioskowanych dróg może zostać przeprowadzona w ramach 
remontów cząstkowych. 
2. „Wnioskuje o umieszczenie znaku drogowego oznaczającego przejście dla 
pieszych  na ul. Mickiewicza w Radomyślu nad Sanem na wprost nowego kościoła w 
celu poprawy bezpieczeństwa dla pieszych. Ulica ta jest odcinkiem drogi 
wojewódzkiej.  
Uzasadnienie: W miejscu powyższym młodzież szkolna z ul. Mickiewicza oraz 
osiedla Armii Krajowej  ma problem  przy dużym natężeniu ruchu z przejściem  na 
drugą stronę jezdni do ul. Sandomierskiej, jak również wierni udający się do kościoła 
lub z kościoła ulicy Mickiewicza i Armii Krajowej.” 
Odpowiedź: 
W celu realizacji wniosku zostało skierowane pismo do Podkarpackiego Zarządu 
Dróg Wojewódzkich. Na dzień dzisiejszy Urząd Gminy nie otrzymał odpowiedzi. 
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Wnioski radnego Stanisława Kosińskiego: 
2. „ Budowa drogi wojewódzkiej w Chwałowicach do granicy województwa – 
900m”. 
3. „ Budowa chodnika w Chwałowicach – 3km.” 
4. „Oczyścić kanał A w Chwałowicach w stronę Janiszowa.” 
5. „Budowa drogi przeciwpowodziowej koło stadionu  w Chwałowicach – 900m.” 
6. „Budowa drogi przeciwpowodziowej Chwałowice – Popowice od cegielni w 
stronę P. Szeligi  – 1000m.” 
7. „ Budowa drogi na  Grudzy – 300m.” 
8. „Budowa drogi od cegielni do wału – 600m.” 
9. „Budowa oświetlenia w Chwałowicach; na Grudzy - 600m,  Nowa Wieś – 400m, 
do stadionu w Chwałowicach, w Podedworze, w Rakówce, na Wygodzie.” 
10. „Dokonać konserwacji rowu od kanału A do jeziora i od jeziora w stronę wału.” 
Odpowiedź na powyższe wnioski została udzielona na poprzednich sesjach Rady 
Gminy. 
11. „Oczyszczenie z krzaków drogi Chwałowice – Popowice koło stadionu.” 
Odpowiedź: 
Zadanie może zostać wykonane przez pracowników w ramach robót publicznych w 
przypadku ich zatrudnienia w 2013 roku.  W br. do każdej gminy z terenu powiatu 
zostanie skierowanych po 2 pracowników, którzy rozpoczną pracę od miesiąca 
kwietnia. 
 
Wniosek zgłoszony na posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa 
w dniu 21.12.12r. 
Komisja zgłosiła wniosek o wystąpienie do Zakładu Energetycznego o wymianę 
zużytych lamp oświetleniowych na drogach wojewódzkich.   
Odpowiedź: 
Według dotychczasowych ustaleń z Dyrektorem Rejonu Energetycznego PGE 
Stalowa Wola – Dystrybucja, które świadczy usługi w zakresie konserwacji 
oświetlenia ulicznego Wójt Gminy ustalił do wymiany lampy oświetlenia  w 
Rzeczycy Długiej, głównie przy drodze wojewódzkiej  i dodatkowo powiatowej. Do 
wymiany będzie nie mniej niż 40 lamp. 
 
Wnioski zgłoszone na posiedzeniu Komisji Oświaty i Spraw Społecznych w dniu 
25.01.13r. 
1. Radny Jacek Pamuła zawnioskował o podjęcie konkretnej decyzji w kwestii 
zadania dotyczącego zagospodarowania placów publicznych w m. Rzeczyca Okrągła 
wpisanego jako inwestycja wieloletnia. Nadmienił, że zaplanowana kwota 15 tys. zł, 
w tym 5 tys. zł w roku bieżącym oraz brak zapisanych środków w latach przyszłych, 
jest zbyt niska i nie pozwala na realizację zadania. Należy podjąć decyzję  bądź o 
wycofaniu zadania całkowicie  lub zabezpieczyć odpowiednie środki i określić rok 
ewentualnie lata kiedy zadanie mogłoby zostać  wykonane. 
Odpowiedź: 
Wniosek zostanie rozpatrzony podczas omawiania projektu budżetu na 2013r. i 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2013 – 2025. 
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2. Radny Jacek Pamuła zgłosił wniosek o zapewnienie  w projekcie budżetu kwoty 
7,5 tys. zł na zakup 10 plandek zabezpieczających w przypadku wystąpienia 
ewentualnych katastrof budowlanych na terenie gminy. Rozważyć możliwość 
zagwarantowania tej kwoty z rezerwy budżetowej. 
Odpowiedź: 
Środki na powyższy cel zostaną zabezpieczone  w budżecie na 2013r. 
 
Zabierając głos radny Stanisław Kosiński powiedział, że  od kilkunastu lat występuje 
z wnioskami, które nie są realizowane. Stwierdził, że jest to lekceważenie 
mieszkańców, którzy interweniują w sprawach poprawiających bezpieczeństwo.   
Zwrócił uwagę na brak postępów w budowie chodników czy poprawy stanu 
infrastruktury przeciwpowodziowej. Wyraził zdanie, że w Chwałowicach nie 
realizuje się inwestycji i  nie zapowiada się, aby coś w powyższym zakresie w 
najbliższym czasie było robione. Realizacja tych zadań jest odkładana, a powinny 
być wykonane ze względu na zapewnienie bezpieczeństwa mieszkańcom.  
Z- ca Wójta Małgorzata Nowak oznajmiła, że nieprawdą jest, że nie realizuje się 
inwestycji w Chwałowicach. Corocznie pewne zadania są wykonywane. 
Niemożliwością jest jednak realizacja wszystkich wniosków zgłoszonych przez 
radnego w jednym czasie ze względu na bardzo duże koszty zadań. Przedsięwzięcia 
są wykonywane  w miarę możliwości finansowych budżetu gminy  we wszystkich 
sołectwach na terenie gminy.  
 
Po zrealizowaniu niniejszego punktu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 
zarządził przerwę. 
Po przerwie wznowiono obrady i przystąpiono do rozpatrzenia kolejnego punktu. 
 
Ad.V/1/2. Godz. 952  
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2013 rok oraz projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 
2013r. zostały jednocześnie przedstawione przez Przewodniczącą  Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Małgorzatę Krawiec. 
W dalszej części P. Małgorzata Krawiec przedstawiła informację dotyczącą analizy 
problemów i stanu zagrożeń wynikających z nadużywania alkoholu w 2012 roku oraz 
wykorzystanie środków zgodnie z planem wydatków Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz planem wydatków na 
realizację Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w 2012 roku. 
 Następnie Przewodniczący Komisji przedstawili propozycje zmian w planach 
wydatków na 2013r. 
Komisja Oświaty i Spraw Socjalnych zgłosiła następującą propozycję zmiany w 
planie wydatków Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych: 
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Z pkt 10  w brzmieniu: Dofinansowanie do zakupu ALCOMAT-BLOW- z kwoty 
3000 zł odjąć 1500 zł i przeznaczyć na dofinansowanie wyjazdu dzieci  na spektakl 
teatralny „Czarodziejska Kraina”. 
Utworzony zostałby nowy punkt o treści: „Teatr Czarodziejska Kraina – profilaktyka 
alkoholowa – 1500 zł”. 
 
Komisja Rewizyjna wprowadziła następujące propozycje zmian w planie wydatków 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
w planie wydatków na realizację Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii:  
1) Wycofać pkt 6 w planie wydatków Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych o treści: „Teatry profilaktyczne dla dzieci 
ze szkoły podstawowej 0-3; 4-6 i gimnazjum, a kwotę 6.400 zł rozdysponować na: 

- 6000 zł przeznaczyć na dofinansowanie zakupu bramek piłkarskich na boisko 
w Rzeczycy Długiej, 

- 400 zł przesunąć do pkt 8 w planie wydatków na realizację Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii o treści: „Dofinansowanie na 
działalność „Sanowiślaczek” – 1.500 zł”, co daje  kwotę 1900 zł, 

2) Z pkt 11 w planie wydatków Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych o treści: „Dofinansowanie do wyposażenia nowo 
powstałej sali gimnastycznej w Rzeczycy Długiej – 4000 zł” odjąć kwotę 2000 zł i 
przesunąć ją do pkt 8 w planie wydatków na realizację Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii o treści: „Dofinansowanie na działalność 
„Sanowiślaczek” – po zsumowaniu  kwota - 3900 zł. 
3) Z pkt 7 w planie wydatków Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych o treści: „Prowadzenie zespołu interdyscyplinarnego 
(materiały, szkolenia) – 600 zł” odjąć kwotę 100 zł i przenieść  ją do pkt 8 w planie 
wydatków na realizację Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii o treści: 
„Dofinansowanie na działalność „Sanowiślaczek” – ogółem kwota 4000 zł. 
4) Wycofać pkt 10 w planie wydatków Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w brzmieniu: „Dofinansowanie do 
zakupu ALCOMAT-BLOW – 3000 zł”, a kwotę 3000 zł przeznaczyć na: 

- 1500 zł przeznaczyć na dofinansowanie wyjazdu dzieci  do teatru 
„Czarodziejska Kraina”. 

- 1500 zł przenieść do pkt 5 w planie wydatków na realizację Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii o treści: „Rekonstrukcja placów 
zabaw (Witkowice, Orzechów, Dąbrówka) – 5000 zł”, co daje  ogólną kwotę 
6500 zł. 

W miejsce wycofanego pkt 6 w planie wydatków Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych zostanie wniesiony nowy punkt o treści: 
Dofinansowanie zakupu bramek piłkarskich  na boisko w Rzeczycy Długiej – 6000 
zł. 
W miejsce wycofanego pkt 10 w planie wydatków Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych nowy punkt przybrał by brzmienie: 
„Teatr Czarodziejska Kraina – profilaktyka alkoholowa – 1500 zł”. 
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Komisja Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa zgłosiła następujące propozycje zmian 
w planie wydatków na realizację Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz w planie wydatków na realizację Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii:   
1) Wycofać pkt 6 w planie wydatków Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych o treści: Teatry profilaktyczne dla dzieci 
ze szkoły podstawowej 0-3; 4-6 i gimnazjum, a kwotę 6400 zł rozdysponować na: 

- 2000 zł przeznaczyć na ogrodzenie placu zabaw w Żabnie, 
Utworzony zostanie  punkt, który przyjąłby treść: „Ogrodzenie placu zabaw w m. 
Żabno - 2000 zł.” jako nowy punkt 6 w  planie wydatków Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

- 2500 zł przenieść  do pkt 8 w planie wydatków na realizację Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii o treści: „Dofinansowanie na 
działalność „Sanowiślaczek” – 1.500 zł”, co daje ogólną kwotę 4000 zł, 

- 1900 zł przeznaczyć na budowę placu zabaw w Czekaju Pniowskim, 
2) Z pkt 11 o treści: „Dofinansowanie do wyposażenia nowo powstałej sali 
gimnastycznej w Rzeczycy Długiej – 4000 zł” odjąć kwotę 2000 zł i przeznaczyć ją 
na budowę placu zabaw w Czekaju Pniowskim. Razem kwota na to zadanie 
wyniosłaby 3900 zł. 
W związku z powyższym utworzony zostanie nowy punkt, który przyjąłby 
brzmienie: „Budowa placu zabaw w Czekaju Pniowskim –3900 zł.” jako punkt 12 w 
planie wydatków Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych. 
3) Z pkt 10  w brzmieniu: „Dofinansowanie do zakupu ALCOMAT-BLOW- z kwoty 
3000 zł odjąć 1500 zł i przenieść do pkt 1 w planie wydatków na realizację 
Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii o treści: „Promowanie zdrowego 
stylu życia, organizowanie imprez kulturalnych, integracja środowiska lokalnego -  
5000 zł”, co daje ogólną kwotę 6500 zł. 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa Tomasz Budziło 
zwrócił uwagę, że Komisja nie została poinformowana o sprawie  wyjazdu dzieci  do 
teatru „Czarodziejska Kraina”, więc na ten cel nie przeznaczyła środków.  
Z-ca Wójta Gminy Małgorzata Nowak wyjaśniła, że nie było możliwości 
przedstawienia tego tematu na posiedzeniu Komisji Rolnictwa ponieważ, ta Komisja 
obradowała jako pierwsza, a temat dotyczący teatru „Czarodziejska Kraina”,                      
wynikł w trakcie obrad. 
Przewodnicząca GKRPA Małgorzata Krawiec przypomniała, że każda z 
nowowybudowanych sal gimnastycznych była dofinansowana w jednakowej, w 
dosyć wysokiej kwocie, natomiast na obiekt w Rzeczycy Długiej wg propozycji 
dwóch Komisji Stałych ma być  przeznaczona dużo mniejsza kwota. Nadmieniła, że 
w m. Żabno istnieją dwa place zabaw i zaznaczyła, iż  najnowszy plac jest 
systematycznie doposażony, natomiast place w innych miejscowościach nie są 
dotowane.     
Radny Bolesław Puka wyjaśnił, że wniosek o przeznaczenie środków na ogrodzenie 
placu zabaw w m. Żabno wynikł z faktu, iż wykonawca wybudował ogrodzenie w  
ubiegłym roku. Po konsultacji z Wójtem Gminy część zapłaty wówczas uiszczono, 
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reszta wynagrodzenia miała być przekazana w br. Radny poinformował, że wystąpił z 
pismem do GKRPA o środki na ten cel w kwocie 1500 zł, takie same środki ma  
dołożyć stowarzyszenie w Żabnie.  Jednak wniosek przez Komisję nie został 
uwzględniony.   
Następnie zabrał głos Kierownik Posterunku Policji w Radomyślu Robert Cichomski, 
który uzasadnił potrzebę zakupu alkomatu. Wyjaśnił, że urządzenie które obecnie jest 
na stanie  posterunku dwa razy w roku jest legalizowane. Legalizacja trwa około 1 
miesiąca. W tym czasie posterunek nie ma możliwości wykonania pomiarów. 
Kierownik zaznaczył, że mieszkańcy w dużej liczbie zgłaszają się do przebadania 
przed wyjazdem. Alkomat będzie służył społeczeństwu, a więc dla dobra 
mieszkańców. 
Radny Jerzy Gorczyca zwrócił się z prośbą o dofinansowanie zakupu bramek 
piłkarskich na boisko w Rzeczycy Długiej. Nadmienił, że boisko piłkarskie zostało 
wybudowane w ubiegłym roku, dzięki również dofinansowaniu Marszałka 
Województwa. Do tego czasu drużyna LZS rozgrywała mecze na wyjazdach, co 
wiązało się z kosztami. Obecnie brakuje  bramek piłkarskich.  
Sołtys wsi Dąbrowa Rzeczycka Zofia Kasprowicz odnośnie rozdysponowania 
środków przez GKRPA zwróciła uwagę, że przez kilka lat pomijany w tym zakresie 
jest plac zabaw przy szkole w Woli Rzeczyckiej. Obecnie na placu są tylko dwa 
urządzenia. Stwierdziła, że jest to stanowczo zbyt mało. Zwróciła się o doposażenie 
tego placu jeżeli nie w br. to w przyszłym.  
Sołtys wsi Witkowice Natalia Witas powiedziała, że trzykrotnie występowała o 
doposażenie placu zabaw w Witkowicach. W tym roku wniosek został uwzględniony, 
ale tylko w części, ponieważ zaplanowana kwota jest zbyt niska, aby zakupić 
odpowiednia urządzenia z atestem. 
Radny Stanisław Kosiński wyraził zdanie, że wpływ na podział środków GKRPA 
powinni mieć sołtysi, którzy najlepiej są zorientowani jakie są potrzeby w danym 
sołectwie. Sołtysi powinni mieć do dyspozycji środki GKRPA. 
Z- ca Wójta Małgorzata Nowak wyjaśniła, że nie ma takiej możliwości, aby sołtysi 
dysponowali tymi środkami. Nie zezwala na to prawo. Środki te pochodzą z budżetu 
gminy i Rada Gminy decyduje na co je przeznaczyć. Później decyzje Rady realizuje 
Wójt. Sołtysi mogą dysponować środkami z funduszu sołeckiego. 
Radny Bolesław Puka powrócił do sprawy przeznaczenia środków na zapłatę 
wynagrodzenia za wykonane ogrodzenie placu zabaw w Żabnie.  Zawnioskował, aby  
z pkt 11 o treści: „Dofinansowanie do wyposażenia nowo powstałej sali 
gimnastycznej w Rzeczycy Długiej – 4000 zł” odjąć kwotę 1500 zł i przeznaczyć ją 
na opłatę wykonania ogrodzenia placu w Żabnie. Radny nadmienił, że wyrazi swe 
poparcie dla propozycji zgłoszonych przez Komisję Rewizyjną, jako najbardziej 
właściwych. 
Radny Kazimierz Pasztaleniec zwrócił uwagę, że każda Komisja na swym 
posiedzeniu wypracowała swój projekt. Obecnie należy stworzyć jeden, wspólny plan 
podziału środków.  
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby  w pierwszej kolejności 
przegłosować wniosek radnego Bolesława Puki, a później stanowiska 
poszczególnych Komisji.  
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Zabierając głos radna Marzena Garbacz przypomniała, że we wcześniejszych latach 
zostało przyjęte, iż środki z GKRPA nie mogą być przeznaczone na cele 
inwestycyjne np. ogrodzenie.  Obecnie jest propozycja, aby przekazać środki na ten 
cel. 
Przewodnicząca GKRPA Małgorzata Krawiec zwróciła uwagę, że fundusz GKRPA 
powinien być przeznaczony na cele profilaktyczne, a nie inwestycyjne. Będąc przy 
głosie radna zawnioskowała o to, aby w planie wydatków Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych z  pkt 10  w brzmieniu: 
Dofinansowanie do zakupu ALCOMAT-BLOW- z kwoty 3000 zł odjąć 1500 zł i 
przeznaczyć na dofinansowanie wyjazdu dzieci  na spektakl teatralny „Czarodziejska 
Kraina”. 
Radny Bolesław Puka podtrzymał swoje zdanie i oznajmił, że ogrodzenie placu 
zabaw należy traktować jako  część  tego placu, a nie odrębne zadanie inwestycyjne.  
Radny Jan Ziemniak powiedział, że dyskusja nad podziałem środków GKRPA jest 
niepotrzebna i zbyt duża. Należałoby przyjąć propozycję GKRPA, która jest 
kompetentnym organem w tym zakresie.    
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie wniosku radnego Bolesława Puki 
dotyczącego odjęcia z pkt 11 o treści: „Dofinansowanie do wyposażenia nowo 
powstałej sali gimnastycznej w Rzeczycy Długiej – 4000 zł”  kwoty 1500 zł i 
przeznaczenia jej na opłatę wykonania ogrodzenia placu w Żabnie. 
W głosowaniu wniosek radnego został przyjęty – 5 głosów „za”, 4 głosy „przeciw”, 6 
głosów „wstrzymujących”. 
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował przegłosowanie blokiem propozycji 
poszczególnych Komisji.  
Radny Jan Ziemniak zauważył, że głosowanie nad stanowiskami Komisji jest 
niemożliwe ze względu na przyjęcie wniosku radnego Bolesława Puki, który 
spowodował, że propozycje Komisji nie mają już znaczenia. Wyraził zdanie, że 
najpierw należało przegłosować propozycje Komisji, a później ewentualne poprawki. 
Z-ca Wójta Małgorzata Nowak powiedziała, że właściwym byłoby aktualnie 
przegłosowanie oddzielnie wszystkich pozycji zgłoszonych przez  Komisje i 
poprawek. Poprawki, które uzyskają największą ilość głosów stworzą plan. 
Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że jest przeciwny odrębnemu głosowaniu 
każdej pozycji i  podtrzymał swą propozycję, aby razem przegłosować stanowiska 
wypracowane przez Komisje.  
Radny Jacek Pamuła zgłosił wniosek, aby wpierw przegłosować propozycje Komisji 
Rady, ponieważ propozycja GKRPA jest zbieżna z propozycją Komisji Oświaty, a 
późnej poprawkę radnego Puki. 
Radny Powiatowy Jan Korzybski poinstruował, że nie jest to możliwe ponieważ 
procedura głosowania została przeprowadzona i wniosek radego został przyjęty.   
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek radnego Jacka 
Pamuły. 
W głosowaniu wniosek został przyjęty – 4 głosy „za”, 2 głosy „przeciw”, 9 głosów 
„wstrzymujących”. 
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował  głosowanie propozycji pierwotnej 
GKRPA i  Komisji Stałych.  
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Z-ca Wójta Małgorzata Nowak zwróciła uwagę, że nie możliwe jest przeprowadzenie 
glosowania wersji pierwotnej planu i poszczególnych Komisji, ponieważ poprawka 
została przegłosowana.  
Wobec powyższego radny Jacek Pamuła zawnioskował o anulowanie głosowania nad 
poprawką radnego Bolesława Puki. 
Przewodniczący Rady Gminy poddał ten wniosek pod głosowanie. 
W głosowaniu wniosek przyjęto stosunkiem głosów – 8 głosów „za”, 1 glos 
„przeciw”, 6 głosów „wstrzymujących”. 
Wobec przyjęcia wniosku Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie w 
pierwszej kolejności propozycję pierwotną GKRPA, a następnie propozycje Komisji 
Stałych. 
Za propozycją GKRPA nie głosował  żaden radny. 
Za propozycją Komisji Oświaty głosowało 5 radnych.  
Za propozycją Komisji Rozwoju Gospodarczego głosowało 5 radnych.  
Za propozycją Komisji Rewizyjnej głosowało 5 radnych.  
Wskutek równej liczby głosów Przewodniczący zarządził ponowne głosowanie. 
Za propozycją Komisji Oświaty głosowało 5 radnych.  
Za propozycją Komisji Rozwoju Gospodarczego głosowało 3 radnych.  
Za propozycją Komisji Rewizyjnej głosowało 7 radnych.  
Przyjęto propozycję Komisji Rewizyjnej. 
Przewodniczący Rady Gminy powrócił do poprawki radnego Bolesława Puki, aby z 
punktu o treści: „Dofinansowanie do wyposażenia nowo powstałej sali gimnastycznej 
w Rzeczycy Długiej – 2000 zł”  odjąć kwotę 1500 zł i przeznaczyć ją na opłatę 
wykonania ogrodzenia placu w Żabnie. Wniosek poddał pod głosowanie. 
W głosowaniu wniosek przyjęto – 6 głosów „za”, 1 głosów „przeciw”, 7 głosów 
„wstrzymujących” ( radny Jan Ziemniak nie głosował). 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie projektu uchwały w sprawie  
zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2013r. po zmianach. 
W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty – 9 głosów „za”, 3 głosy 
„przeciw”, 3 głosy „wstrzymujące”. 
Uchwała Nr XXI/171/13 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie projektu uchwały w sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2013r. po zmianach. 
W głosowaniu projekt uchwały został przyjęty – 9 głosów „za”, 3 głosy „przeciw”, 3 
głosy „wstrzymujące”. 
Uchwała Nr XX/172/13 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad.V/3. Godz.1105  
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Województwu Podkarpackiemu na realizację zadania publicznego pn. „Budowa 
chodników w ciągu dróg wojewódzkich: Nr 854 w miejscowości Chwałowice i Nr 
856 w miejscowościach Antoniów, Radomyśl nad Sanem, Wola Rzeczycka” 
przedstawiła Sekretarz Gminy Ewa Marynowska. 
Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt uchwały. 
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Radny Stanisław Kosiński wyraził zdanie, że corocznie przeznacza się środki 
finansowe na pomoc dla województwa na budowę chodników, lecz brak jest efektów  
w tym zakresie. Powiedział, że opracowywanie  projektów technicznych trwa zbyt 
długo. Wyraził niezadowolenie z tego faktu. 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie projektu uchwały. 
W głosowaniu projekt uchwały został przyjęty – 14 głosów „za”- jednogłośnie. 
Uchwała Nr XXI/173/13 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. V/4. Godz. 1118 
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Stalowowolskiemu przedstawiła Skarbnik Gminy Anna Szeliga. 
Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt uchwały. 
Z racji braku głosów na temat projektu uchwały Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
Bolesław Puka, który przejął przewodniczenie obradom, zarządził jego 
przegłosowanie. 
W głosowaniu projekt uchwały został przyjęty – 14 głosów „za” – jednogłośnie (w 
trakcie głosowania nieobecny był Przewodniczący Rady Gminy). 
Uchwała Nr XXI/174/13 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Następnie Wiceprzewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę w obradach. 
Po przerwie wznowiono obrady i przystąpiono do rozpatrzenia kolejnego punktu. 
 
Ad. V/5. Godz.1140 
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Radomyśl nad Sanem przedstawiła Skarbnik Gminy Anna 
Szeliga. 
Skarbnik poinformowała o pozytywnej opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Rzeszowie odnośnie przedłożonego projektu uchwały. 
Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt uchwały. 
Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych poinformował o zgłoszonym 
wniosku na posiedzeniu komisji o treści:  
„Radny Jacek Pamuła zawnioskował o podjęcie konkretnej decyzji w kwestii zadania 
dotyczącego zagospodarowania placów publicznych w m. Rzeczyca Okrągła 
wpisanego jako inwestycja wieloletnia. Nadmienił, że zaplanowana kwota 15 tys. zł, 
w tym 5 tys. zł w roku bieżącym oraz brak zapisanych środków w latach przyszłych, 
jest zbyt niska i nie pozwala na realizację zadania. Należy podjąć decyzję  bądź o 
wycofaniu zadania całkowicie  lub zabezpieczyć odpowiednie środki i określić rok 
ewentualnie lata kiedy zadanie mogłoby zostać  wykonane.” 
Radny Jacek Pamuła wyjaśniając powody zgłoszenia wniosku powiedział, że na 
zadanie dotyczące zagospodarowania placów w Rzeczycy Okrągłej jako inwestycji 
wieloletniej, dotychczas wydano 3 tyś zł z przeznaczeniem na wykonanie map. Do tej 
pory nie wykonano projektu przedsięwzięcia. W związku z tym zawnioskował o jak 
najszybsze wykonanie projektu celem uzyskania wiedzy co do kosztów zadania i 
zgromadzenia dokumentacji na czas przyszły. Termin realizacji może być później 
ustalony.  
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Radna Małgorzata Krawiec zwróciła uwagę, że ani  w budżecie tegorocznym ani w 
planie wieloletnim nie jest uwzględniona dalsza modernizacja Domu Ludowego w 
Woli Rzeczyckiej. Częściowy remont obiektu został wykonany w 2011r, w roku 
następnym nie były prowadzone żadne prace. Na rok bieżący miały być 
zabezpieczone środki na dokończenie remontu. Jednak te środki nie znalazły się w 
projekcie budżetu. 
Z-ca Wójta Gminy Małgorzata Nowak powiedziała, że projekt budżetu opracował 
Wójt Gminy i trudno w tej chwili wyjaśnić, dlaczego to zdanie nie zostało 
uwzględnione. Zapewne wpływ na to mają ograniczone możliwości finansowe 
gminy. Została zmniejszona  subwencja, sporo pieniędzy pochłania oświata, do której 
trzeba dokładać. Nie ma środków finansowych, aby zrealizować zaplanowane 
wcześniej inwestycje. Budżet jest trudny i trzeba mieć tylko nadzieję, że 
zrealizowany będzie zgodnie z projektem. W trakcie roku mogą zostać 
wygospodarowane środki i wówczas będzie można wykonać dodatkowe zadania.   
Radny Stanisław Kosiński wyraził zdanie, że widoczny jest podział gminy i 
przeznaczanie środków na inwestycje tylko w jednej części. Powiedział, że w 
Chwałowicach od dłuższego czasu nie wykonano zadań inwestycyjnych. Radny 
zwrócił uwagę na wysokie zadłużenie gminy. Jego zdaniem wpływ na to  miała 
decyzja o budowie sieci kanalizacyjnej. Wyraził opinię, że nie powinno się 
realizować tak kosztownej inwestycji, ponieważ w obecnej sytuacji  gminy na to nie 
stać. Planowana jest dalsza budowa sieci kanalizacyjnej w Żabnie i Woli 
Rzeczyckiej. Należałoby w całej gminie wybudować mniej kosztowne przydomowe 
oczyszczalnie ścieków.  
Radny Bolesław Puka powiedział, że  budowa sieci kanalizacyjnej w Żabnie czy 
Woli Rzeczyckiej jest w planie, ale nie wiadomo kiedy zostanie zrealizowana. Sieć w 
Żabnie była zaplanowana już w 2012 r. ale później corocznie jest przesuwana.  
Z-ca Wójta Gminy Małgorzata Nowak wypowiedziała się w kwestii zadłużenia 
gminy. Powiedziała, że zadłużenie gminy wynosi 57% przy maksymalnym progu 60 
%. W bieżącym roku zadłużenie zmniejszy się procentowo prawdopodobnie do 37 % 
w związku z tym, iż  podpisane zostały już wcześniej  umowy na dotacje, które w 
większości spłyną w 2013r. Dług nie rośnie systematycznie, ale wynika z tego, iż aby 
pozyskać środki z zewnątrz gmina musi wyasygnować środki własne, które pochodzą 
z kredytów lub pożyczek.  
Sekretarz Gminy Ewa Marynowska przedstawiła sprawę budowy przydomowych 
oczyszczalni ścieków. Powiedziała, że zaplanowane jest wykonanie 47 
przydomowych oczyszczalni ścieków w Pniowie i Czekaju Pniowskim. Koszt 
realizacji zadania będzie wynosił  506 tyś zł. Na przetarg wpłynęły dwie oferty. Jedna 
opiewała na kwotę 506 tys. zł, a druga na 748 tys. zł. W kolejnych latach będą 
przeznaczone środki finansowe na zaprojektowanie przydomowych oczyszczalni 
ścieków w następnych miejscowościach o mniejszej, rozdrobnionej zabudowie przy 
wykorzystaniu środków zewnętrznych. Nie wiadomo ile będzie kosztowało 
wykonanie przydomówek, okaże się to po przeprowadzeniu przetargu.  
Odnośnie budowy sieci kanalizacyjnej w Żabnie Sekretarz wyjaśniła, że zadanie jest 
przesuwane ze względu na brak możliwości pozyskania środków zewnętrznych. Być 
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może będą fundusze na ten cel w nowej perspektywie finansowej unii europejskiej na 
lata 2014 – 2020. 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził przegłosowanie projektu uchwały. 
W głosowaniu projekt uchwały został przyjęty – 14 głosów „za”, 1 głos 
„wstrzymujący”. 
Uchwała Nr XXI/175/13 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. V/6. Godz. 1212 
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie uchwały budżetowej na rok 2013 
przedstawiła Skarbnik Gminy Anna Szeliga. 
Skarbnik Gminy Anna Szeliga przedstawiła planowane dochody i wydatki gminy w 
2013r. Następnie poinformowała o pozytywnej opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Rzeszowie odnośnie uchwały budżetowej. 
Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt uchwały. 
Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych poinformował o zgłoszonym 
wniosku na posiedzeniu komisji o treści:  
„Radny Jacek Pamuła zgłosił wniosek o zapewnienie  w projekcie budżetu kwoty 7,5 
tys. zł na zakup 10 plandek zabezpieczających w przypadku wystąpienia 
ewentualnych katastrof budowlanych na terenie gminy. Rozważyć możliwość 
zagwarantowania tej kwoty z rezerwy budżetowej.” 
Radny Stanisław Kosiński zwrócił uwagę, że co roku przeznacza się środki na 
wykonanie chodników na drogach wojewódzkich, ale do dnia dzisiejszego nie widać 
żadnych postępów w tym zakresie. Nie ma nawet sporządzonych projektów 
technicznych. Radny wyraził zdanie, że niezrozumiała jest ta sytuacja, która trwa już 
od kilku lat. Powiedział, że nic w najbliższym czasie nie będzie robione w tym 
zakresie, tymczasem budowa chodników będzie prowadzona na odcinku od 
Rzeczycy Długiej do Dąbrowy Rzeczyckiej. 
Radny Kosiński poruszył jeszcze temat wyasygnowania środków z budżetu gminy w 
kwocie 30 tys zł na samochód terenowy dla straży. Zapytał do jakiej jednostki ma 
trafić pojazd? 
Radny Jacek Pamuła wyjaśnił, że samochód będzie bazował w  jednostce OSP w 
Rzeczycy Okrągłej, w celu transportu łodzi motorowej, która jest na wyposażeniu tej 
straży. Na samochód gmina przeznaczyła tylko ¼ funduszy, resztę stanowi 
dofinansowanie. Pojazd będzie do dyspozycji całej gminy do poruszania się w 
trudnym terenie w przypadku wystąpienia zagrożeń.  
Radny Kosiński wyraził zdanie, że przeznacza się fundusze na doposażenie jednostek 
OSP, nabywa się nowe sprzęty w szczególności dla jednostek z Rzeczycy Okrągłej i 
Rzeczycy Długiej, natomiast inne straże, na terenie których występuje większe 
zagrożenie,  są pomijane przy rozdysponowaniu środków. Powiedział, że jest 
przeciwny takiemu postępowaniu i należałoby tę sprawę wyjaśnić.  
Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński powiedział, że o wyjaśnienie 
tematu radny powinien się zwrócić do Zarządu Gminnego OSP, którego radny, 
nawiasem mówiąc, jest członkiem. Mimo zaproszeń na posiedzenia Zarządu OSP 
radny nie pojawia się na spotkaniach. Przewodniczący oznajmił ponadto, że sprawa 
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straży nie jest tematem obecnie rozpatrywanego punktu porządku obrad i dyskusja w 
tym temacie jest nie na miejscu.  
Radny Kazimierz Pasztaleniec odnosząc się do projektu budżetu na bieżący rok 
powiedział, że na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej była prowadzona dyskusja na 
temat zaplanowanych inwestycji. Debatowano dlaczego w danych miejscowościach 
będą realizowane zadania, a w innych nie. Radny powiedział, że jest wiele potrzeb, 
nie mniej jednak budżet jest ograniczony i ilość zaplanowanych zadań zależy od 
możliwości finansowych gminy i od pozyskanych środków pozabudżetowych. Radny 
zwrócił uwagę na pewne działy, które pochłaniają bardzo dużo środków np. oświata, 
na utrzymanie której gmina musi sporo dokładać. Wynika to m.in. z konieczności 
realizacji zapisów Karty Nauczyciela, która gwarantuje nauczycielom wiele 
przywilejów, w tym podwyżki uposażenia. Dopłata gminy na utrzymanie oświaty z 
roku na rok rośnie. Obecnie gmina musi dołożyć ponad 2 mln. zł. Radny oznajmił, iż 
należy podjąć rozmowy jak tę sytuację uzdrowić, ponieważ może dojść w przyszłości 
do sytuacji, że gminy nie będą w stanie utrzymać szkół.  
Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że finansowanie oświaty jest  bardzo 
trudnym tematem i stanowi istotny problem, który  co roku się pogłębia. 
Rzeczywiście wszystkie gminy w skali kraju dokładają do funkcjonowania oświaty 
coraz więcej. Obecnie jednak nie ma co liczyć na poprawę sytuacji, nie podejmowane 
są starania o znalezienie rozwiązania poprawiających sytuację samorządów.  
Sołtys wsi Chwałowice Adam Majewski powrócił jeszcze do tematu straży. 
Powiedział, że bezpieczeństwo mieszkańców w zakresie przeciwpożarowym i 
przeciwpowodziowym powinno być zapewnione przez powiat i straż zawodową. 
Jednostki OSP stanowią tu tylko pomoc. W obliczu skromnego budżetu, należy się 
zastanowić czy gminę stać na dofinansowywanie ochotniczych jednostek wydając 
środki między innymi na nowy sprzęt. Obecnie zaplanowany jest  nowy samochód, 
który będzie kosztował gminę 30 tys. zł, ale należy wziąć pod uwagę koszty 
związane z utrzymaniem, wykonywaniem przeglądów. Sołtys zwrócił jeszcze uwagę, 
że samochód terenowy trafi do Rzeczycy Okrągłej, miejscowości położonej blisko 
Stalowej Woli, a nie do jednostek będących w Krajowym Systemie Ratowniczo –
Gaśniczym, które muszą posiadać na wyposażeniu 2 samochody, aby być w tym 
systemie. Tu pojawia się  problem np. jednostki OSP w Antoniowie, będącej KSRG, 
która  posiada tylko jeden pojazd.  
Radny Jacek Pamuła prostując wypowiedź przedmówcy oznajmił, że w gminie 
obowiązek zapewnienia bezpieczeństwa publicznego należy do Wójta Gminy, który 
pełni funkcję Przewodniczącego Gminnego Zespołu Zarządzania Kryzysowego.  
Obowiązkiem gminy jest utrzymanie jednostek OSP, a w jakim zakresie również 
finansowym, to jest to kwestia do dyskusji. 
Zabierając głos Radny Powiatu Stalowowolskiego Janusz Perła powiedział, że jeśli 
samochód terenowy, dofinansowany z Powiatu, który ma trafić do gminy Radomyśl, 
jest dyskusyjnym i problematycznym tematem, to środki na ten cel mogą zostać 
przekazane innej gminie. Wówczas problem się rozwiąże. 
Sołtys wsi Witkowice Natalia Witas nawiązując jeszcze do projektu budżetu na 2013 
r. wyraziła zdanie, że można zauważyć pomijanie mniejszych miejscowości w 
kwestii przeznaczania środków na inwestycje, nawet na drobne zadania. Dla 
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przykładu podała tu miejscowość Witkowice, na terenie której plan budżetu nie 
przewiduje żadnych zadań w br. Poinformowała, że w ubiegłym roku złożyła 
wniosek o dofinansowanie wyposażenia Domu Ludowego w Witkowicach, który nie 
został uwzględniony również w br.   
Z-ca Wójta Gminy Małgorzata Nowak powiedziała, że projekt budżetu 
przygotowywał Wójt Gminy wspólnie z Skarbnikiem Gminy. Jeżeli dany wniosek 
nie został uwzględniony w projekcie to zapewne, był ku temu powód. Z pewnością   
wynikało to również z możliwości finansowych. Oznajmiła, że obecnie nie jest w 
stanie wyjaśnić tej sprawy.  
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie projektu uchwały. 
W głosowaniu projekt uchwały został przyjęty – 14 głosów „za”, 1 głos 
„wstrzymujący”. 
Uchwała Nr XXI/176/13 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad.VI. Godz. 1245 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił pisma radnego Stanisława Kosińskiego 
skierowane do: Premiera RP Donalda Tuska, Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i 
Administracji w Warszawie oraz Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w 
Krakowie. W pismach radny wystąpił o podjęcie pilnych działań zmierzających do 
oczyszczenia, odmulania koryta rz. Wisły tj. udrożnienia jej przepływu.  
Przedstawione pisma stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił oświadczenie Senator RP Janiny 
Sagatowskiej skierowane do Prezesa Rady Ministrów  dotyczące  przedstawienia 
informacji o planie realizacji zadań w zakresie bezpieczeństwa 
przeciwpowodziowego w zlewni górnej Wisły, z zabezpieczeniem źródeł 
finansowych na lata przyszłe. W oświadczeniu Senator wystąpiła o podjęcie 
inicjatyw ułatwiających wycinkę zakrzywień w międzywalach i możliwości 
pogłębienia koryt głównych rzek, a także podjęcie prac nad zmianą sposobu 
finansowania spółek wodnych na umożliwiający stałe utrzymanie sieci drenarskiej i 
rowów melioracyjnych. 
Przewodniczący Rady Gminy zapoznał zebranych z odpowiedzią na powyższe 
oświadczenie Senator wystosowaną przez Ministra Środowiska.  
Przedstawione dokumenty stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo mieszkańców wsi Żabno w sprawie 
likwidacji bezpłatnego dowożenia dzieci z tej miejscowości do szkoły w Radomyślu.   
Zabierając głos Z-ca Wójta Gminy Małgorzata Nowak w imieniu Wójta Gminy 
podziękowała za przyjęcie budżetu na 2013r. Wyraziła nadzieję, że uda się go w 
pełni zrealizować i ewentualnie wprowadzić do budżetu w miarę możliwości kolejne 
zadania.  
Odnosząc się do pisma mieszkańców Żabna Z-ca Wójta Gminy wyjaśniła, że zgodnie 
z przepisami  ustawy o systemie oświaty  ustawodawca nakłada na gminę obowiązek 
zapewnienia bezpłatnego transportu lub zwrot kosztów przejazdu środkami 
komunikacji publicznej, jeżeli droga dziecka z domu do szkoły, w której obwodzie 
dziecko mieszka, przekracza  3 km w przypadku uczniów klas I-IV szkół 
podstawowych oraz 4 km  w przypadku uczniów klas V i VI szkół podstawowych 
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oraz uczniów gimnazjów. Wobec powyższego Gmina nie ma obowiązku 
zagwarantowania dowozu uczniów z m. Żabno z klas V w wzwyż, bowiem długość 
drogi dziecka z domu do szkoły w Radomyślu nad Sanem nie przekracza 4 km. 
Decyzja organu prowadzącego o wycofaniu dowozu uczniów z Żabna, który do tej 
pory był prowadzony niejako z dobrej woli,  zapadła wskutek ograniczonych 
możliwości finansowych gminy. Na dzień dzisiejszy nie ma możliwości określenia 
czy dowożenie zostanie wznowione na w/w trasie. Decyzja w tej sprawie będzie 
należała do organu prowadzącego. Za błąd można jedynie uznać zbyt późne 
poinformowanie  rodziców przez Dyrektora Szkoły o zawieszeniu dowozu. 
Powiadomienie o tym fakcie powinno nastąpić wcześniej, aby rodzicie mogli się do 
sprawy przygotować.  
Radny Bolesław Puka powiedział, że faktycznie gmina nie ma obowiązku dowożenia 
starszych dzieci do szkół, ale nie przeszkadzało to w prowadzeniu bezpłatnego 
dowozu uczniów z Żabna do Radomyśla przez ostatni, dłuższy okres. Nadmienił, że 
w Żabnie są rodziny, z których dwoje lub nawet troje dzieci dojeżdża do szkoły. Ich 
sytuacja finansowa jest trudna i ciężko im będzie wygospodarować fundusze na 
bilety.  Radny zapytał czy jest jakaś możliwość uzyskania pomocy z Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej.  
Kierownik GOPS Magdalena Nowak – Wojtala wyjaśniła, że obecnie prawo nie 
przewiduje konkretnej pomocy w tej sprawie. W przypadku  bardzo trudnej sytuacji 
finansowej  można jedynie się starać o przyznanie pomocy  w formie zasiłku 
jednorazowego lub okresowego, ale na inny cel,  w przypadku spełnienia kryteriów 
udzielenia pomocy społecznej. Na ten cel gmina musiałaby wyasygnować dodatkowe 
środki finansowe. 
Radny Stanisław Kosiński wyraził zdanie, że dopóki nie zostaną wybudowane 
chodniki, dzieci muszą być dowożone do szkół, aby zapewnić im bezpieczeństwo. 
Następnie Z-ca Wójta Gminy Małgorzata Nowak poinformowała   o prowadzonym 
naborze na bezpłatny kurs na międzynarodowy certyfikat radiooperatora oraz licencję 
krótkofalowca. Nabór jest prowadzony w Żabnie przez Stowarzyszenie Klub 
Radiołączności rodziny Wianeckich wraz z sołtysem wsi oraz Stowarzyszeniem 
Rozwoju Wsi Żabno. Z-ca Wójta nadmieniła, że ogłoszenia w celu rozpropagowania 
zostały przekazane sołtysom wsi. 
Z-ca Wójta przypomniała, że swego czasu pojawiły się w mediach informacje o 
jakowych nieprawidłowościach przy wyborze oferentów na dzierżawę ośrodków 
zdrowia na terenie gminy.  Sprawa została zbadana przez prokuraturę i wg 
uzyskanych informacji postępowanie w tej sprawie nie zostało nawet wszczęte, 
ponieważ nie było ku temu podstaw. Nie stwierdzono żadnych nieprawidłowości 
przy przeprowadzeniu przetargu na przejęcie ośrodków. 
Radny Bolesław Puka odnośnie organizowanego kursu dla radiooperatorów, 
nadmienił, że jest to już drugi kurs organizowany w Żabnie. W ubiegłym roku 
skorzystało niego 5 osób. Oferta jest skierowana szczególnie do młodzieży, którym 
uzyskany certyfikat może pomóc w znalezieniu pracy.  
Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej Lesław Pater poinformował, że 
zakończona została modernizacja Stacji Uzdatniania Wody w Chwałowicach. Do  
ukończenia remontu  woda z tego ujęcia  była warunkowo dopuszczona do użytku. 
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Niedawno został rozstrzygnięty przetarg na modernizację SUW w Radomyślu. Prace 
remontowe na tej stacji mają zostać zakończone do 30 sierpnia br. 
Sołtys wsi Witkowice Natalia Witas poinformowała, że na ostatniej naradzie 
sołtysów został poruszony temat ewentualnego uczestnictwa któregokolwiek z 
sołectw na terenie gminy w programie „Odnowa Wsi”, w ramach którego można 
pozyskać środki na poprawę infrastruktury. Nadmieniła, że zgłosiła wolę 
przystąpienia sołectwa Witkowice do programu. We wsi są mieszkańcy, którzy 
społecznie angażują się w pracach na rzecz sołectwa i wiele już w ten sposób 
wykonano.  
Z-ca Wójta Gminy Małgorzata Nowak poinformowała, że podczas narady sołtysów 
padały propozycje zadań do wykonania na terenie poszczególnych sołectw, które 
były zainteresowane przystąpieniem do programu. Propozycje cały czas są zbierane. 
Obecnie nie ma szczegółowych wytycznych jak będzie realizowany program. 
 
Na sesji zgłoszono następujące wnioski: 
Wnioski zgłoszone przez radnego Jerzego Gorczycę: 
1. „Zwracam się z prośbą o zamontowanie dodatkowej lampy oświetleniowej w 
miejscowości Musików przy posesji nr 34 na słupie energetycznym  nr 7. Wniosek 
ten motywuje tym, że w tym miejscu jest zbyt duża odległość między jedną a drugą 
lampą oświetleniową.” 
2. „Zwracam się z prośbą o przyspieszenie załatwienia sprawy wycinki drzew (olszy) 
w miejscowości Musików, ponieważ te drzewa ze względu na wiek i przy dużym 
wietrze same się przewracają.” 
 
Wniosek zgłoszony przez radną Małgorzatę Krawiec: 
3. „ Zebranie sołeckie w Kępie Rzeczyckiej pozytywnie zaopiniowało sprzedaż 
działek na „pastwisku” w Kępie Rzeczyckiej. Składam wniosek o wszczęcie 
postępowania przez Urząd Gminy w sprawie sprzedaży działek dla indywidualnych 
nabywców”. 
 
Wniosek zgłoszony przez radnego Mariusza Skwarę: 
4. „Proszę o zamontowanie bocznej szyby na przystanku autobusowym w Dąbrówce 
Pniowskiej obok posesji P. Brzowoskiego”. 
 
Wnioski zgłoszone przez radnego Stanisława Kosińskiego: 
5. „ Budowa drogi wojewódzkiej w Chwałowicach do granicy województwa – 
900m”. 
6. „ Budowa chodnika w Chwałowicach – 3km.” 
7. „Budowa drogi przeciwpowodziowej koło stadionu  w Chwałowicach – 900m.” 
8. „Budowa drogi przeciwpowodziowej od cegielni w Chwałowicach do P. Szeligi w 
Popowicach – 1000m i koło Pana Zbydniowskiego – 500m.” 
9. „Budowa drogi przeciwpowodziowej od cegielni w Chwałowicach do wału – 
600m.” 
10. „ Budowa drogi przeciwpowodziowej  na  Grudzy – 300m.” 
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11. „Budowa oświetlenia w Chwałowicach: na Grudzy - 650m,  koło stadionu, w 
Nowej Wsi,  w Podedworze, na Wygodzie na nowym osiedlu.” 
12. „Oczyścić kanał A w Chwałowicach w stronę Janiszowa.” 
13.  „Dokonać konserwacji rowu od kanału A do jeziora i od jeziora w stronę wału.” 
14. „Odbudowa drogi przez wieś w Chwałowicach – 1500m i od Nowej Wsi do 
Witkowic – 1600m.” 
15. „Budowa drogi do cmentarza w Chwałowicach – 300m.” 
16. „Oczyszczenie z krzaków drogi do Popowic i do Grudzy.” 
 
Ad. VII. Godz. 1317 
Na tym zakończono obrady XXI sesji Rady Gminy. 
 
Protokołował: 
Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 
 
Piotr Chodur 
 
 
 


